
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/9573.

Benyújtás dátuma: 2020-03-09 14:12

Parlex azonosító: D3PCZ1GS0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Rig Lajos (Jobbik) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi a Kormány álláspontja a Sümegprágára tervezett 
bánya nyitásával kapcsolatban? " 

Tisztelt Miniszter úr!

Több sümegprágai lakos keresett meg azzal kapcsolatban, hogy településükön újraindítanák az 
évtizedekkel ezelőtt bezárt bányát. Sajtóinformációk szerint a bányászati jogot egy osztrák cég 
(Modre Bergbau Gmbh) nyerte el az államtól. 

A cég már 2017-ben elnyerte a bányászati jogot, a helyiek csak egy hónappal ezelőtt értesültek 
arról, hogy mi készül 800 méterre a falu szélétől. A megyei kormányhivatal február elején hirdette 
meg az ügyben - délelőtt 10 órára - összehívott közmeghallgatást. Erre azért volt szükség, mert a 
cég nekilátott a kitermeléshez szükséges engedélyek beszerzésének, és környezetvédelmi 
engedélyért folyamodott. Mivel a lakossági fórumot munkanapra szervezték, azon sokan részt sem 
tudtak venni, ami további felháborodást váltott ki. A sümegprágaiak a festői tájat, a természetet, az 
eddigi nyugalmukat féltik. Ezért tiltakoznak a bányanyitás ellen.

Az osztrák cég képviselője elmondta, hogy ők az állam által meghirdetett koncessziót nyerték el, 
jogszerűen jutottak hozzá, így természetes, hogy szeretnék is megkezdeni a kitermelést, ezzel 
munkahelyeket teremtve a faluban. A falu lakosságának nagy része azonban így is ellene van a 
bányanyitásnak, ugyanis elmondásuk szerint, nem élnek a településen „robbantási szakemberek” és 
sok a nyugdíjas.

A sümegprágai lakosokat tolmácsolva, kérdezem a Tisztelt Miniszter urat, hogy abban az esetben 
is támogatják-e a bányanyitást, ha a lakosság többsége ezt ellenzi?

Ha a többség a bányanyitás ellen dönt, vissza kívánják-e vonni a magyar államtól elnyert 



jogot? 

Köszönettel:

Rig Lajos
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